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Aan Provinciale Staten van Noord-Brabant 
 
Op 15 september heeft uw commissie EMG de Energieagenda 2010-2020 
(Statenvoorstel 49/10) besproken. Uw commissie stemt in met doorgeleiden 
van de Energieagenda, met de kanttekening dat dit voorstel als visiedocument 
moet worden behandeld. In paragraaf 1 geven wij onze zienswijze hierop. 
Voorts adviseert uw Commissie te komen tot een andersoortige wijze van 
communicatie met en betrokkenheid van de burgers bij de Energieagenda. In 
paragraaf 2 geven wij een overzicht van onze activiteiten op dit punt. Een 
meerderheid binnen de Commissie vindt het verder van belang dat een 
kapitaalfonds wordt opgericht. In paragraaf 3 gaan wij hier nader op in. 
 

1. Visiedocument of beleidskader 

 
Uw commissie ziet dit voorstel als een visiedocument en niet als een 
kaderstellende nota. Wij kunnen hiermee instemmen. Met de Energieagenda 
bieden wij een basis voor de lange termijn inzet van de provincie op 
duurzame energie. In de Energieagenda kiezen wij voor de economische 
kansen voor Brabant. Daarbij streven we naar een energieneutraal Brabant 
in 2040 en houden wij vast aan de nationale klimaatdoelstellingen voor 
2020, door het ECN in een onderzoek gekwantificeerd1.  
Het behalen van deze doelstellingen kan de provincie echter niet alleen. In de 
energieagenda is onze rol geformuleerd conform de lijn die is ingezet in de 
Agenda van Brabant. Andere Brabantse partijen, bijvoorbeeld de Brabantse 
gemeenten, nemen daarbij ook hun verantwoordelijkheid. Wij geven hen de 
ruimte en ondersteunen hen met kennis waar nodig. 
De besluitvorming over de financiële inzet van de energieagenda is 
gekoppeld aan de besluitvorming over de investeringstrategie, welke op 12 
november door uw Staten wordt behandeld. De uitwerking voor het 

                                                      
1 Masterplan Energie Noord-Brabant in perspectief, ECN, maart 2010. 
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onderdeel energie zal daarna via een separaat Statenvoorstel worden 
aangeboden aan de commissie EMG op 26 november en worden behandeld 
in Provinciale Staten op 10 december. De plannen zullen daarbij voldoen 
aan criteria die uw Staten aan de investeringsagenda hebben gesteld..  
 

2. Communicatie met de Brabantse burgers 

 
Uw commissie adviseert om te komen tot een andersoortige wijze van 
communicatie met de Brabantse burger. Wij zijn met u van mening dat de 
inzet van de Brabantse burger van belang is om de klimaatdoelstelling te 
realiseren. Energiebesparing en verduurzaming in de gebouwde omgeving 
draagt bovendien bij aan een verlaging van de energiekosten voor de 
Brabantse burgers in de toekomst. Conform de uitgangspunten van de 
Agenda van Brabant zien wij hierin een primaire rol voor gemeenten en het 
Rijk. Gemeenten vanwege het feit dat zij hun inwoners vaak veel effectiever 
bereiken. Het Rijk door via wetgeving en normstelling verbeteringen in de 
gebouwde omgeving af te dwingen en vanwege landelijk subsidie-
instrumentarium voor energiebesparing en verduurzaming..  De provincie 
heeft een faciliterende rol door het bij elkaar brengen van gemeenten, het 
delen van kennis en het monitoren van de voortgang. Daarnaast zet de 
provincie in op innovaties, zoals solar en smart grids, die uiteindelijk landen 
in de gebouwde omgeving.  
 
Vermeldenswaardig is de onlangs vernieuwde subsidieregeling “meer met 
minder” van het Rijk. In de “Meer met Minder” regeling vraagt het 
aangesloten bouw- of installatie bedrijf voor de burger de subsidie(s) aan. Zo 
wordt de burgers “ontzorgd” omdat hen alle administratieve lasten uit 
handen worden genomen. Omdat bedrijven de subsidies moeten aanvragen 
gebruiken zij de subsidiemogelijkheden als acquisitiemiddel en vergroten 
daarmee het gebruik van de regelingen zonder grote communicatiekosten. 
Wanneer 10 % van alle huizen in Nederland is aangepakt gaat het Rijk er 
vanuit dat de markt voldoende is gestimuleerd om het verder zelfstandig op 
te pakken.  
 
Binnen het huidige provinciale beleid zijn tal van initiatieven ondernomen op 
het terrein van duurzaam bouwen, variërend van opzetten van 
informatieloketten bij gemeenten, inrichten van proeftuinen gericht op 
duurzame renovatie en nieuwbouw en het uitvoeren van onderzoek- en 
demonstratieprojecten. Veel van deze projecten zijn gefinancierd uit het 
Essent Bespaarplan2. Zo ook het fonds Brabant Bespaart, als onderdeel van 
de aanpak krediet crisis. Er vindt een evaluatie plaats op deze regeling, 
ingegeven door de veranderende rol van de provincie in het kader van de 

                                                      
2 In december 2007 hebben GS ingestemd met het Essent bespaarplan, waarmee een deel van de 

winst van Essent wordt ingezet in een gezamenlijk project gericht op energiebesparing in de 

gebouwde omgeving. 
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Agenda van Brabant, de bureaucratie die aan de regeling vastzit en de 
relatief hoge apparaatskosten in relatie tot het subsidiebedrag.   
In de Commissie heeft u gevraagd om inzicht in de apparaatskosten. Door 
uiteenlopende omstandigheden lagen bij de start de geschatte kosten op € 
280,- op een subsidie van € 500,-. Met een ingewerkte organisatie wordt 
verwacht dat een kostenpost van € 140,- reëel wordt. De hoogte van de 
kosten komen vooral door de grote hoeveelheid subsidieverzoeken, die na 
beoordeling niet voor subsidie in aanmerking komen. 
 

3. Oprichting kapitaalfonds 

 
Tijdens de vergadering is via een inspreker het initiatief warmtenet op 
industriecomplex Moerdijk toegelicht. Uw Commissie gaf aan dergelijke 
initiatieven belangrijk te vinden voor de toekomst van Brabant. Wij zijn het 
daarmee van harte eens. De provincie steunt dit project vanuit het 
programma Schoon Brabant. Met subsidie van de provincie worden de 
haalbaarheidsstudies uitgevoerd en is een eerste deel van het warmtenet eind 
2009 in gebruik genomen. Een kapitaalfonds voor dergelijke initiatieven kan 
de toekomstige investeringsdrempels verlagen. 
 
Een meerderheid van uw Commissie vindt het van belang om een 
revolverend kapitaalfonds op te richten om belangrijke initiatieven die passen 
binnen de Energieagenda via maatwerk te faciliteren. 
Wij zien zeker de voordelen van een dergelijk fonds. Om deze reden hebben 
wij in de Energieagenda toegezegd te komen met een onderzoek naar een 
effectief fonds dat voorziet in een behoefte en dat voldoet aan belangrijke 
criteria als revolverendheid en leidt tot een multiplier(bijvoorbeeld via 
samenwerking met private investeerders). Uiteraard zal het fonds staatsteun-
proof moeten zijn. In de Energieagenda is, op basis van een studie van de 
Rebel-groep, aangegeven dat een fonds een minimale omvang van 40 tot 60 
miljoen euro moet hebben, om private investeerders te interesseren aan te 
sluiten, om voldoende risicospreiding over het fonds te kunnen realiseren en 
om transactiekosten te rechtvaardigen. 
 
 
Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant, 
de voorzitter  de secretaris 
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